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Närvaro- och voteringslista KF  
Ledamöter 
 

Ledamot 
 

Ersättare Parti När- 
varo 

Vot § 153 
Ja  Nej Avst 

Vot § 
158 

Ja   Nej 
Andreas Sjölander  S X X   X  
Lotta Visén  S X X   X  
Krister McCarthy  S X X   X  
Nina Skyttberg  S X X   X  
Magnus Oscarsson  S X X   X  
Monika Lindberg Brendan McCarthy S - X   X  
Johan Nilsson Ann Cathrine Genberg  S - X   X  
Monica Fällström  S X X   X  
Anders Nordin 

 
S X X   X  

Susanne Forsberg Hans Rosengren  S - X   X  
Ann-Kristine Elfvendal  S X X   X  
Ro Blomkvist §§ 150-165 Mats Höglund §§ 166-

169 
S X X   X  

Elisabeth Strömquist 
 

S X X   X  
Jörgen Wallin 

 
S X X   X  

Göran Norlander §§ 150-
154, 156.169 

Mats Höglund § 155 S  X X   X  

Åke Hamrin §§ 150-162 Natalia Sjöberg §§ 163-
169 

V X   X  X 

Anders Bergqvist  V X  X   X 
Knapp Britta Thyr  MP X X   X  
Mattias Sjölander  MP X X   X  
Helena Elfvendal  MP X X   X  
Eva-Clara Viklund  M X  X   X 
Margareta Tjärnlund 

 
M X  X   X 

Christian Wasell  M X  X   X 
Ester Sundin Hemström  M X  X   X 
Ingemar Ljunggren  M  X  X   X 
Lennart Bolander  M X  X   X 
Johan Wester Ulrika Sundgren C -  X   X 
Per-Eric Norberg  C X  X   X 
Christina Lindberg  C X  X   X 
Maria Norberg Tom stol C - - - -  - 
Olle Löfgren  L X  X   X 
Ingemar Wiklander  KD X X   X  
Christina Ögrim  KD X X   X  
Glenn Sehlin  SD X  X   X 
Ulrika Jonsson  SD X  X   X 
Charlotte Bystedt  SD X  X   X 
Göran Virén Sjögren  SD X  X   X 
Kenneth Lunneborg  SD X  X   X 
Björn Höglund Monika Israelsson SD -  X   X 
Baran Hosseini  - X X   X  
Monica Fahlén  S X X   X  
Kristoffer Bodin  M X  X   X 
Thomas Andersson  S X X   X  
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Närvaro- och tjänstgöringslista ersättare 
Ersättare 
 

Parti Närvaro Tjänstgöring 

Martin Brendan McCarthy S X Monica Lindberg 
Anne-Cathrine Genberg S X Johan Nilsson 
Hans Rosengren S X Susanne Forsberg 
Mats Höglund S X Göran Norlander § 155,  

Ro Blomqvist §§ 166-169 
Ann-Catrin Sköld S -  
Rune Danielsson S X  
May Andersson S -  
Lennart Molin S X  
Runa Ödlund S X  
Natalia Sjöberg V X  
Martin Neldén V -  
Ghaidaa Shihab MP -  
Mohamed Abdulwahab MP -  
Bengt Wallgren M X  
Ted Sundin M X  
Karin Andersson M X  
Torbjörn Johansson M -  
Vakant C -  
Ulrika Sundgren C X Johan Wester 
Anna Andersson L X  
RosMarie Sandin L -  
Johan Högel KD -  
Nissreen Khaie KD -  
Monika Israelsson SD X Björn Höglund 
Vakant SD -  
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§ 150 Dnr 32625  

Informationsärenden  

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

Bakgrund 
Lars Liljedahl, kommundirektör, informerar om aktuella frågor i kommunen. 
 
______  
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§ 151 Dnr 2024-000005 1.1.1.1 

Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att lägga informationen till handlingarna. 

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Krister McCarthy (S). 

Bakgrund 
Andreas Menzel har ställt en fråga om hemtjänstpersonalens 
språkkunskapskrav. Frågan besvaras av Krister McCarthy (S), 
socialnämndens ordförande.      

Beslutsunderlag 
Allmänhetens frågor – Hemtjänstpersonals språkkunskaper 2024-11-26     
______  
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§ 152 Dnr 2024-000010 1.1.1.2 

Information från revisionen 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Anders Gäfvert (M), revisionens ordförande.  

Bakgrund 
Revisionen bjuds in till kommunfullmäktiges sammanträden för att 
informera om aktuella granskningar. 

Beslutsunderlag 
Presentation Restore, kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Granskning kommunstyrelsens uppsiktsplikt 
Grundläggande granskning Restore Höga Kusten AB      
______  
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§ 153 Dnr 2023-000537 1.1.1.1 

Motion - Inför Söderhamnsmodellen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad.      

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Christina Lindberg (C), Krister 
McCarthy (S), Eva-Clara Viklund (M) och Kristoffer Bodin (M). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) och Krister McCarthy (S) yrkar på bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
Christina Lindberg (C) yrkar på bifall till motionen samt på en tilläggsattsats 
som lyder: att socialnämnden ges möjlighet att använda 
Söderhamnsmodellen för medarbetare som frivilligt arbetar delade turer i 
Härnösands kommun. 
Eva-Clara Viklund (M) yrkar på bifall till Christina Lindbergs (C) förslag. 
Andreas Sjölander (S) yrkar på avslag av Christina Lindbergs (C) förslag. 
Ordföranden yrkar på ajournering. Mötet ajourneras enligt tidsangivelsen på 
sidan 1.     

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag och Christina Lindbergs (C) förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta enligt Christina 
Lindbergs (C) förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Votering 
Votering begärs och genomförs. 
Ordföranden ställer följande propositionsordning: ja för kommunstyrelsens 
förslag och nej för Christina Lindbergs (C) förslag. 
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Med 23 ja-röster mot 18 nej-röster, 1 avstår och en tom stol finner 
ordföranden att kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens 
förslag. Hur de enskilda ledamöterna röstat framgår av voteringskolumnen 
på sidan 2. 

Reservation  
Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Sverigedemokraterna reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Christina Lindbergs (C) förslag. 

Bakgrund 
Centerpartiet har lämnat in en motion till fullmäktige som föreslår att 
Härnösands kommun ska införa uppehållsersättning, i likhet med en modell 
som finns i Söderhamns kommun, för medarbetare som frivilligt arbetar 
delade turer i Härnösands kommun.  
På fullmäktiges sammanträde 2024-10-21 återremitterades ärendet, dock 
utan medskick om anledningen till återremissen. Därför har inte ytterligare 
utredning av ärendet skett. 
Motionen har lämnats på remiss till socialnämnden som inkom med ett 
yttrande i april 2024. Socialnämnden svarar att man delar motionens 
ambition, att få bort de delade turerna. I majoritetens uttalande i slutet av 
2023 med inriktningen att bli Sveriges bästa offentliga arbetsgivare inom 
fem år, finns bland annat borttagandet av delade turer med som ett viktigt 
område.  
Nämnden har i verksamhetsplan 2024 gett förvaltningen två uppdrag på 
temat delade turer. Dels att ta fram en plan för hur och i vilken takt som 
avvecklingen av de delade turerna kan genomföras, samt vad det beräknas 
kosta. Det andra uppdraget är att genomföra ett eller flera pilotprojekt med 
syfte att minska de ofrivilligt delade turerna. I ett sådant test såg 
förvaltningen Söderhamnsmodellen som intressant.  
Sedan nämnden inkom med sitt remissvar har förvaltningen arbetat vidare 
med modeller för att få bort delade turer. I detta arbete har förvaltningen valt 
att gå vidare med andra arbetssätt än Söderhamnsmodellen. 
Inom särskilda boenden har man lagt om pass, helger och fått bort delade 
turer med längre pass- dock kortare än det varit förut om åren. Schemat 
innebär också färre helger och färre arbetspass per schemaperiod.  
När det gäller hemtjänsten har man arbetat med schemaläggning på andra 
sätt men ingen speciell modell används. 
Eftersom Socialnämnden har undersökt Söderhamnsmodellen och istället 
valt att gå vidare med andra arbetssätt föreslår kommunstyrelseförvaltningen 
att motionen avslås.  
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Socialt perspektiv 
Borttagandet av delade turer skulle innebära bättre arbetsscheman för en klar 
majoritet av förvaltningens medarbetare inom vård och omsorg. Det skulle 
sannolikt också bidra till att höja yrkets attraktivitet. Detta arbete pågår inom 
socialförvaltningen med andra metoder än Söderhamnsmodellen. 
Ekologiskt perspektiv 
Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Att införa Söderhamnsmodellen innebär att arbetsgivaren betalar den tid som 
finns som ledig tid i delade turer, antingen i tid eller i pengar. Detta skulle 
innebära en ökad kostnad för kommunen, och förvaltningen har istället valt 
andra arbetssätt för att få bort de delade turerna.      

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 176 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-13 
Socialnämnden, sammanträdesprotokoll, 2024-03-27 §31 
Motion, Centerpartiet, 2023-11-13           
______  
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§ 154 Dnr 2024-000478 1.2.4.1 

Koncernbudget med mål 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att godkänna sammanställningen av bolagens budget samt de av bolagen 
beslutade målen för år 2025.      

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Göran Sjögren (SD) och Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Bakgrund 
Enligt I lagen om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) och 
kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om koncernbudget. Med 
kommunalt koncernföretag avses i lagen en juridisk person över vars 
verksamhet, mål och strategier kommunen har ett varaktigt betydande 
inflytande. En ändring av kommunallagen genomfördes i november 2023 
och anger att en redogörelse för ekonomin under budgetåret i de kommunala 
koncernföretagen ska genomföras för beslut. 
Inför 2025 års budget har en sammanställning genomförts av respektive 
bolags drift - och resultatbudget samt investeringsbudget och 
investeringsplan. Koncernbudgetens redovisning sker för första gången nu 
inför 2025 och avsikten är att utveckla redovisningen av koncernbolagens 
budget och investeringar nästkommande år.           

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 178 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-19 
Koncernbudget med mål 2025           
______  
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§ 155 Dnr 2024-000467 1.1.2.1 

Begäran om gottgörelse från Mellersta Norrlands 
Pensionsstiftelse 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att hos Mellersta Norrlands Pensionsstiftelse begära gottgörelse med  
7,7 miljoner kronor avseende 2024. 

Jäv 
Göran Norlander (S) anmäler jäv och deltar inte i beredning eller beslut i 
ärendet.  

Bakgrund 
Härnösands kommun bildade Mellersta Norrlands Pensionsstiftelse enligt 
beslut i kommunfullmäktige 2008-09-29 §131. Det beslutet utgör stiftelsens 
urkund. I urkunden beskrivs att stiftelsen ska möjliggöra att kommunen ska 
kunna begära gottgörelse ur stiftelsen. Gottgörelse från stiftelsen kan endast 
göras då stiftelsens tillgångar inklusive årets avkastning täcker hela 
förpliktelsen. Enligt stiftelsens stadgar och tryggandelagen får gottgörelse 
avse löpande utgifter eller utgifter som arbetsgivaren haft under närmast 
föregående räkenskapsår. Stiftelsens ändamål är att trygga utfästelser om 
pension som givits av Härnösands kommun, åt arbetstagare födda till och 
med 1942 eller deras efterlevande. 
Förvaltningen föreslår att Härnösands kommun begär gottgörelse för 
pensionsutgifter för år 2024. Kommunen har betalt ut 7,7 miljoner kronor i 
pensioner exklusive löneskatt till arbetstagare eller deras efterlevande enligt 
stiftelsens ändamål.  
Stiftelsekapitalet inklusive avkastning avseende Härnösands kommuns andel 
uppgår till 191,5 mnkr och pensionsåtagande till 64,7 mnkr enligt 
årsredovisning 2023. Det möjliggör att kommunen kan begära gottgörelse 
för år 2024. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 179 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-15 
Stadgar för MNP rev 2022-06-23          
______  
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§ 156 Dnr 2024-000435 1.1.2.1 

Taxa för plan- och bygglov samt kart-, GIS- och 
mättjänster 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att handläggningskostnaden gällande taxa för plan- och bygglov samt kart-, 
GIS- och mättjänster är oförändrad från 2024 och gäller fortsatt från och med 
den 1 januari 2025. 

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Helena Elfvendal (MP). 

Yrkanden 
Helena Elfvendal (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Bakgrund 
Samhällsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige ska besluta att den i 
ärendet gällande taxan ska fortsätta gälla oförändrad för år 2025. Detta då 
aktuellt index, prisindex för kommunal verksamhet (PKV), inte höjts 2024. 
Beslut om indexjustering tas årligen för att följa prisutvecklingen i samhället 
och för att undvika större engångshöjningar. Det ankommer på fullmäktige 
att besluta om taxor och avgifter om den inte delegerat indexregleringar till 
ansvarig nämnd. 
Socialt perspektiv 
Det är viktigt att kommunens taxor och avgifter hålls uppdaterade, dels för 
att de som använder tjänsterna inte ska drabbas av plötsliga höjningar, dels 
för att de ska bidra till kommunens ekonomi på ett ändamålsenligt sätt. 
Ekologiskt perspektiv 
Ärendet har ingen påverkan på natur eller miljö. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunerna har enligt 2 kap 5-6 §§ kommunallagen (2017:725) rätt att ta 
ut avgifter för tjänster de erhåller. Detta ska ske enligt 
självkostnadsprincipen. Kommunfullmäktige har inte delegerat 
indexjusteringar till nämnden varmed beslut om gällande taxor och avgifter 
ska tas av fullmäktige.   
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 181 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-04 
Protokollsutdrag samhällsnämnden 2024-10-24 § 140 
______  
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§ 157 Dnr 2024-000432 1.1.2.1 

Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken, 
strålskyddslagen, lagen om sprängämnesprekursorer, 
saneringsintyg, livsmedelskontroll och avfallshantering 
för fritidsbåtshamnar 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att handläggningskostnaden gällande prövning och tillsyn enligt 
miljöbalken, strålskyddslagen, lagen om sprängämnesprekursorer, 
saneringsintyg, livsmedelskontroll samt avfallshantering för 
fritidsbåtshamnar är oförändrad från 2024 och gäller fortsatt från och med  
1 januari 2025. 

Bakgrund 
Samhällsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige ska besluta att den i 
ärendet gällande taxan ska fortsätta gälla oförändrad för år 2025. Detta då 
aktuellt index, prisindex för kommunal verksamhet (PKV), inte höjts 2024. 
Beslut om indexjustering tas årligen för att följa prisutvecklingen i samhället 
och för att undvika större engångshöjningar. Det ankommer på fullmäktige 
att besluta om taxor och avgifter om den inte delegerat indexregleringar till 
ansvarig nämnd. 
Socialt perspektiv 
Det är viktigt att kommunens taxor och avgifter hålls uppdaterade, dels för 
att de som använder tjänsterna inte ska drabbas av plötsliga höjningar, dels 
för att de ska bidra till kommunens ekonomi på ett ändamålsenligt sätt. 
Ekologiskt perspektiv 
Ärendet har ingen påverkan på natur eller miljö. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunerna har enligt 2 kap 5-6 §§ kommunallagen (2017:725) rätt att ta 
ut avgifter för tjänster de erhåller. Detta ska ske enligt 
självkostnadsprincipen. Kommunfullmäktige har inte delegerat 
indexjusteringar till nämnden varmed beslut om gällande taxor och avgifter 
ska tas av fullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 182 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-06 
Protokollsutdrag samhällsnämnden 2024-10-24 § 143     ______  
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§ 158 Dnr 2024-000434 1.1.2.1 

Taxor och avgifter för tillstånd och tillsyn av 
serveringstillstånd, tobakstillstånd, folköl, e-cigaretter 
samt receptfria läkemedel 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att återremittera ärendet med nedan angivna motivering. 

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Göran Sjögren (SD), Helena Elfvendal (MP), Eva-Clara 
Viklund (M), Andreas Sjölander (S) och Christina Lindberg (C). 

Yrkanden 
Göran Sjögren (SD) yrkar på återremiss och ger in följande skriftliga 
motivering: 
Sverigedemokraterna anser att samhällsförvaltningen ska skapa en tydlighet i 
vad som motiverar kostnaderna för de olika tillståndsprocesserna. Hur lång 
tid tar handläggningen av de olika ärendena och vilken timtaxa är kostnaden 
uträknad efter? Vi behöver klarhet i vilket incitament det finns till att 
exempelvis ett tillfälligt serveringstillstånd ska kosta 5 880 kr. Dessutom 
ifrågasätter vi Sverigedemokraterna rimligheten av att höja avgiften för ett 
tillfälligt serveringstillstånd till slutet sällskap från 600 kr till 2 940 kr. 
Eva-Clara Viklund (M) yrkar på återremiss i första hand och på avslag i 
andra hand. 
Christina Lindberg (C) begär ajournering. Mötet ajourneras enligt 
tidsangivelsen på sidan 1.  
Helena Elfvendal (MP) yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag.  
Christina Lindberg (C) yrkar på återremiss.   
Ordföranden föreslår ajournering. Mötet ajourneras enligt tidsangivelsen på 
sidan 1.     

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger tre förslag till beslut, 
kommunstyrelsens förslag, Eva-Clara Viklunds (M) förslag på avslag och 
Göran Sjögrens (SD) yrkande om återremiss.  
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser att avgöra ärendet idag. 
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Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser att återremittera ärendet. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat att avgöra ärendet idag.       

Votering 
Votering begärs och genomförs. 
Ordföranden ställer följande propositionsordning: ja för att ärendet ska 
avgöras idag och nej för återremiss. 
Med 23 ja-röster mot 19 nej-röster och en tom stol finner ordföranden att 
kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet. Hur de enskilda 
ledamöterna röstat framgår av voteringskolumnen på sidan 2.      

Bakgrund 
Samhällsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige ska besluta anta nya 
taxor och avgifter för det i ärendet gällande verksamhetsområdet. Nya 
prisuppgifter har räknats fram utifrån det justerade prisbasbeloppet för 2025 
som regeringen beslutat om i september 2024. Avgifterna ska täcka både 
handläggning och tillsyn på de aktuella områdena.  
Det ankommer på kommunfullmäktige att besluta om taxor och avgifter. 
Socialt perspektiv 
Det är viktigt att kommunens taxor och avgifter hålls uppdaterade, dels för 
att de som använder tjänsterna inte ska drabbas av plötsliga höjningar, dels 
för att de ska bidra till kommunens ekonomi på ett ändamålsenligt sätt. 
Ekologiskt perspektiv 
Ärendet har ingen påverkan på natur eller miljö. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunerna har enligt 2 kap 5-6 §§ kommunallagen (2017:725) rätt att ta 
ut avgifter för tjänster de erhåller. Detta ska ske enligt 
självkostnadsprincipen. Området är detaljreglerat i olika 
verksamhetsspecifika lagar. Kommunfullmäktige har inte delegerat 
indexjusteringar till nämnden varmed beslut om gällande taxor och avgifter 
ska tas av fullmäktige.    

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 183 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-04 
Protokollsutdrag samhällsnämnden 2024-10-24 § 141 
______  
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§ 159 Dnr 2024-000433 1.1.2.1 

Indexuppräkning av taxa för Teknikavdelningen, Gata-
Torg-Ordningslagen-Transporter-Odlingslotter 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att indexuppräkna avgiften för torghandel, tillstånd enligt ordningslagen och 
odlingslotter med 1.6 % enligt konsumentprisindex, KPI, basmånad 
september 2021 samt med regleringsmånad september 2024,  
att handläggningskostnaden för ärenden gällande grävtillstånd, transporter, 
fordon och blomlådor är oförändrad från 2024 och  
att taxa enligt bilaga Uppräknad taxa för Teknik 2025 gäller från och med 1 
januari 2025. 

Bakgrund 
Samhällsnämnden har föreslagit en indexuppräkning av avgiften gällande 
ärenden om torghandel, ordningslagen och odlingslotter. För dessa ärenden 
används konsumentprisindex, KPI, vilket i september 2024 är 1.6 %. 
Handläggningskostnaden för ärenden gällande grävtillstånd, transporter, 
fordon och blomlådor föreslås vara samma då de indexjusteras enligt 
prisindex för kommunal verksamhet, PKV, vilket för 2025 är 0.0 %. 
Samtliga avgifter framgår av taxatabellen i bilaga Uppräknad taxa för Teknik 
2025. 
Det ankommer på fullmäktige att besluta om taxor och avgifter om den inte 
delegerat indexregleringar till ansvarig nämnd. 
Socialt perspektiv 
Beslut om indexjustering tas årligen för att följa prisutvecklingen i 
samhället. Det är viktigt att kommunens taxor och avgifter hålls uppdaterade, 
dels för att de som använder tjänsterna inte ska drabbas av plötsliga 
höjningar, dels för att de ska bidra till kommunens ekonomi på ett 
ändamålsenligt sätt. 
Ekologiskt perspektiv 
Ärendet har ingen påverkan på natur eller miljö. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunerna har enligt 2 kap 5-6 §§ kommunallagen (2017:725) rätt att ta 
ut avgifter för tjänster de erhåller. Detta ska ske enligt 
självkostnadsprincipen. Kommunfullmäktige har inte delegerat 
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indexjusteringar till nämnden varmed beslut om gällande taxor och avgifter 
ska tas av fullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 184 
Tabell uppräknad taxa Teknik 2025 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-06 
Protokollsutdrag samhällsnämnden 2024-10-24 § 142 
______  
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§ 160 Dnr 2024-000464 1.1.1.1 

VA-taxa 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att fastställa VA-taxa för 2025 enligt Härnösand Energi & Miljö AB:s 
förslag och 
att taxan börjar gälla 2025-01-01.     

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Åke Hamrin (V) och Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Bakgrund 
Härnösand Energi & Miljö AB, HEMAB, har hos kommunfullmäktige 
hemställt om fastställande av vatten- och avloppstaxa för 2025. Taxan 
föreslås höjas med ca 9 % (motsvarande 7,1 mkr) för att HEMAB ska kunna 
prioritera konkurrenskraftiga priser för sina kunder samtidigt som flera 
investeringar och re-investeringar i gamla ledningar behöver göras. De 
uppdaterade taxorna framgår av bilagan VA-taxa 2025.  
Socialt perspektiv 
Det är viktigt att kommunens taxor och avgifter hålls uppdaterade, dels för 
att de som använder tjänsterna inte ska drabbas av plötsliga höjningar, dels 
för att de ska bidra till kommunens ekonomi på ett ändamålsenligt sätt. 
Ekologiskt perspektiv 
Ärendet har ingen påverkan på natur eller miljö. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunerna har enligt 2 kap 5 § kommunallagen (2017:725) rätt att ta ut 
avgifter för tjänster de erhåller. Självkostnadsprincipen är inte tillämplig i 
kommunala bolag men vinstsyftet är begränsat på andra sätt. I ägardirektivet 
framgår att HEMAB ska prioritera konkurrenskraftiga priser före hög 
avkastning och att taxorna ska bidra till att hållbarhetsmål uppnås.  
Det ankommer på kommunfullmäktige att besluta om ärenden av principiell 
beskaffenhet där bland annat taxor ingår. Förslaget har behandlats i 
HEMABs styrelse den 15 oktober 2024. 
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 185 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-14 
Hemställan om beslut om VA-taxa 2005, Hemab 
Styrelsemötesprotokoll Hemab 2024-10-15 
______  
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§ 161 Dnr 2024-000465 1.1.1.1 

Fastighetsrenhållningstaxa 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att fastställa fastighetsrenhållningstaxa 2025 enligt Härnösand Energi & 
Miljö AB:s förslag och 
att taxan ska gälla från och med 2025-01-01. 

Bakgrund 
Härnösand Energi & Miljö AB, HEMAB, har hos kommunfullmäktige 
hemställt om fastställande av fastighetsrenhållningstaxa för 2025. 
Grundavgiften för avfallstaxan föreslås höjas med 11,8 % och 
hämtningsavgiften med 9,8 % (totalt motsvarande 4,1 mkr) för att HEMAB 
ska kunna fortsätta prioritera konkurrenskraftiga priser för sina kunder. 
Höjningen behövs även för att möta en kostnadsökning på förbränning och 
för att få fastighetsnära insamlingen på plats till 2027. De uppdaterade 
taxorna framgår av bilagan Avfallstaxa 2025.   
Socialt perspektiv 
Det är viktigt att kommunens taxor och avgifter hålls uppdaterade, dels för 
att de som använder tjänsterna inte ska drabbas av plötsliga höjningar, dels 
för att de ska bidra till kommunens ekonomi på ett ändamålsenligt sätt. 
Ekologiskt perspektiv 
Ärendet har ingen påverkan på natur eller miljö. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunerna har enligt 2 kap 5 § kommunallagen (2017:725) rätt att ta ut 
avgifter för tjänster de erhåller. Självkostnadsprincipen är inte direkt 
tillämplig i kommunala bolag men vinstsyftet är begränsat på andra sätt. I 
ägardirektivet framgår att HEMAB ska prioritera konkurrenskraftiga priser 
före hög avkastning och att taxorna ska bidra till att hållbarhetsmål uppnås.  
Det ankommer på kommunfullmäktige att besluta om ärenden av principiell 
beskaffenhet där bland annat taxor ingår. Förslaget har behandlats i 
HEMABs styrelse den 15 oktober 2024.   

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 186 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-14 
Hemställan om beslut om avfallstaxa 2025, HEMAB 
Styrelsemötesprotokoll HEMAB 2024-10-15______  
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§ 162 Dnr 2024-000442 1.1.2.1 

Nordarkiv - ett arkivcentrum i Härnösands kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att kommunfullmäktiges viljeinriktning är att de kommunala bolagen ingår i 
Arkivcentrum – Nordarkiv. 

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Eva-Clara Viklund (M), Baran 
Hosseini (-) och Christina Lindberg (C). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S), Eva-Clara Viklund (M), Baran Hosseini (-) och 
Christina Lindberg (C) yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag.       

Bakgrund 
Arkivcentrum Nord i Härnösand är en samlokalisering av Riksarkivet, 
Föreningsarkivet i Norrland, Näringslivsarkivet i Norrland, samt 
kommunarkivet, i lokaler på Kusthöjden. I arkivcentrumet finns 
forskarservice samt forskarsal. Under tiden av samlokalisering har det inte 
förekommit en reell samverkan mellan arkiven i form av utbyte av resurser, 
kompetens eller utbildning. 
Arkivområdet har särskilt pekats ut som ett område där Härnösands 
tillgångar i form av flertalet arkiv i staden, hög kompetens inom området 
samt närheten till Mittuniversitets spetskompetens, utbildningar och 
forskning är en bra grund för vidareutveckling. Härnösand är ett regionalt 
administrativt centrum och lyfts fram som en tillgång i Tillväxtstrategin. 
Strategin betonar den gemensamma kraften, att tillsammans med andra se 
möjligheter och vara öppna för nya möjligheter.  
Genom att tillsammans med andra aktörer utveckla ett kompetenscentrum 
för samverkan kring kompetensförsörjning, utbildning samt förvaring och 
drift av både fysiska arkiv och e-arkivlösningar, kan samarbetet möta de allt 
högre krav som ställs på arkivering och informationssäkerhet. Dessa krav 
kan vara svåra att hantera för mindre kommuner, föreningar, myndigheter 
och andra branscher.  
Med en samlad kompetens i Härnösand kan alla som ingår i Nordarkiv säkra 
den digitala utvecklingen inom e-arkiv men också bistå med en gemensam 
kompetens inom området. De enskilda arkiven blir genom samverkan 
därmed mindre sårbar. Genom att skapa en gemensam plattform med andra 
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aktörer kan kompetens öka och skapa utveckling för fler - alla behöver inte 
kunna allt. 
Behovet av ett beslut om en viljeinriktning 
Dialoger förs med några av kommunens egna bolag om att ingå i 
kommunens analoga arkiv samt e-arkiv. Behov finns från några av de egna 
bolagen att ta hand om det analoga arkivet och samverka i andra närliggande 
frågor som exempelvis informationssäkerhet.  Dialoger pågår med Kramfors 
kommun (tjänsteorganisationen) om framtida samverkan utifrån behov som 
Kramfors har, samt med annan kommun. Dialogerna är välsignade av 
respektive kommundirektör och dialogen är positiv för båda parter. 
I nuläget förs dialoger mellan Härnösands kommun och Regionen för att 
gemensamt se över vägar för att ekonomiskt möjliggöra för Föreningsarkivet 
och Näringslivsarkivet att ingå i såväl Nordarkiv som framtida nya lokaler.  
Utgången av dessa dialoger är i nuläget ovissa. I kommunen såväl som i 
Regionen krävs det politiska ställningstaganden kring eventuella bidrag till 
Föreningsarkivet samt Näringslivsarkivet från år 2026 och framåt. 
Bedömning: Dialoger om möjligheten att skapa ett Nordarkiv har inletts. För 
att kunna gå vidare med utvecklingsspåret behövs ett beslut i frågan från 
kommunstyrelsen. Beslutet bör tydliggöra huruvida kommunstyrelsen vill se 
och åstadkomma en satsning på ett arkivcentrum, med ett samarbete med 
andra kommuner, föreningar och branscher, -ett arkivcentrum Nordarkiv. 
Kommunstyrelseförvaltningen ser även ett behov av att en politisk 
viljeinriktning uttrycks i att de kommunala bolagen ska ingå i Nordarkiv 
konceptet.   
Socialt perspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka perspektivet. 
Ekologiskt perspektiv 
Ett arkivcentrum som utgår ifrån att bidra med kunskap och kompetens 
möjliggör att utvecklingen av e-arkiv tar fart i de arkiv som i framtiden 
kommer att ingå. I ett ekologiskt perspektiv finns det vinster i att öka den 
digitala utvecklingen. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Ett beslut enligt förslaget innebär att framtida samverkanspartners behöver 
förtydliga vem som är arkivmyndighet. Om andra myndigheter, kommuner 
eller kommunala bolag ingår i samverkan i ett arkivcentrum måste varje 
aktör behålla ansvaret som arkivmyndighet i respektive 
kommun/kommunala bolag/myndighet. 
I ett ekonomiskt perspektiv ses samarbete/samverkan, nyttjande av varandras 
resurser som en möjlighet till effektivisering för alla parter. Hur stora 
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effektiviseringar blir, är omöjliga att överblicka innan samverkansavtal 
mellan parter är framtagna. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 187 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse       
Nordarkiv – ett arkivcentrum i Härnösands kommun (bilaga till 
tjänsteskrivelse) 
Nordarkiv (presentation)       
______  
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§ 163 Dnr 2024-000472 1.1.2.1 

Bolagsordning för Höga Kusten destinationsutveckling 
AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att fastställa ny bolagsordning för Höga Kusten Destinationsutveckling AB 
och samtidigt upphäva beslut om tidigare bolagsordning och  
att ovanstående gäller under förutsättning att Sollefteå kommun, Kramfors 
kommun och Örnsköldsviks kommun fattar likalydande beslut.      

Bakgrund 

Lekmannarevisionen för bolaget konstaterade 2023 att gällande 
bolagsordning behövde uppdateras med hänvisning till ny kommunallag. 
Höga Kusten Destinationsutveckling AB (HK Dest) beslutade därför hösten 
2023 att en översyn av styrande dokument behövde göras. Styrelsens 
presidium arbetade tillsammans med VD fram ett förslag till ny 
bolagsordning och under våren 2024 genomfördes lokala ägardialoger med 
alla fyra kommuner. Efter sommaren gavs VD uppdraget att färdigställa 
slutligt förslag till ny bolagsordning. 
Huvudsakliga förändringar 

• Mellan bolagsordning 2015 och liggande förslag är skillnaden att det 
nu hänvisas till gällande kommunallag (§ 4, Verksamhetsändamål). 

• I § 9, Styrelsen, har förtydliganden gjorts rörande styrelsens 
sammansättning och hur ledamöter utses.  

• I § 10, Revision, har tydliggjorts hur revisorer utses och deras 
mandatperioder.  

• I §11, Lekmannarevisorer, finns förtydliganden om deras 
mandatperioder samt tillägg om möjligheten att utse ersättare.  

• Som konsekvens av övriga ändringar har § 13, Ärenden på ordinarie 
bolagsstämma, justerats. 

• Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
• Turistnäringen är växande och med det en viktig näringsgren som 

innebär arbete och skatteintäkter. Bolagets verksamhet och ansvar för 
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vårt gemensamma varumärke, Höga Kusten, bidrar till det men även 
till attraktivitet för området och stolthet hos invånarna.  

• Samråd 
• Förslaget har diskuterats med ledningsgruppen, andra företrädare för 

kommunerna, presidiet och styrelsen.  
      

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 189 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-06 
Förslag till ägarkommunerna; ny bolagsordning för Höga kusten 
destinationsutveckling AB 2024-10-23       
______  
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§ 164 Dnr 2024-000473 1.1.2.1 

Ägardirektiv för Höga Kusten destinationsutveckling 
AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att fastställa nytt ägardirektiv för Höga Kusten Destinationsutveckling AB 
och samtidigt upphäva beslut om tidigare direktiv och  
att ovanstående gäller under förutsättning att Sollefteå kommun, Kramfors 
kommun och Örnsköldsviks kommun fattar likalydande beslut. 

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) yrkar på bifall till kommunstyrelsens förslag.      

Bakgrund 
Lekmannarevisionen för bolaget konstaterade 2023 att det behövs en tätare 
dialog mellan ägarna och bolaget. Ägardialogen behövde dessutom 
struktureras på ett mera formellt sätt och det gällande ägardirektivet var från 
2018.  
Höga Kusten Destinationsutveckling AB (HK Dest) beslutade därför hösten 
2023 att en översyn av styrande dokument behövde göras. Styrelsens 
presidium arbetade tillsammans med VD fram ett förslag och under våren 
2024 genomfördes lokala ägardialoger med alla fyra kommuner. Efter 
sommaren gavs VD uppdraget att färdigställa slutligt förslag till nytt 
ägardirektiv.  
Huvudsakliga förändringar 
Huvudsyftet med föreslagna förändringar av ägardirektivet är att förtydliga 
bolagets ansvar gentemot ägarna och därigenom möjliggöra en tydligare och 
bättre förutsättning för ägarna att granska och fatta beslut om verksamheten, 
samt för styrelsen att utöva det inflytande som ankommer på dem. 
• Punkt ett, inledningen, har ett tillägg med förtydligande om bolagets ansvar 
för utveckling av besöksnäringen och den geografiska platsen Höga Kusten 
som besöksmål, evenemangs- och mötesplats.  
• Helt ny punkt två, basfinansiering, med förklaring av ägarbild, hur 
verksamheten finansieras och om bolagets motprestation.  
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• I punkt tre, motiv för ägande av bolaget, är en ny ordalydelse införd som 
stycke 1.  
• Helt ny punkt fem om ledning och styrning.  
• Punkt sex, verksamhetsändamål, har en ny och kompletterad ordalydelse 
om verksamhet på affärsmässig grund med iakttagande av 
kommunalrättsliga principer. Hänvisning till utgångspunkt i fastställd 
strategi med ett behov av lyhördhet för ägarkommunernas skiftande 
besöksmål och reseanledningar på ett sådant sätt att verksamheten inriktas 
mot fler och bredare målgrupper för besöksanledningar året runt. 
Förtydligande av bolagets ansvar för regelbunden dialog med 
ägarkommunerna i såväl operativa som strategiska frågor.  
• Helt ny punkt elva om organisation och ekonomi. Här framkommer som 
helt nytt bolagets möjligheter att – utöver basverksamheten – mot särskild 
ersättning åta sig nya uppdrag åt ägarkommunerna och/eller samverkande 
organisationer. Vidare att kommunerna inte kan ålägga bolaget att ta på sig 
särskilt ansvar eller specifika uppgifter utöver basverksamheten utan att 
ägarna samtidigt tillskjuter medel för det nya/tillkommande ansvarsområdet.  
• Punkt sexton om revidering av ägardirektiv samt om hur beloppen för 
basfinansieringen beslutas är ny.  
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Turistnäringen är växande och med det en viktig näringsgren som innebär 
arbete och skatteintäkter. Bolagets verksamhet och ansvar för vårt 
gemensamma varumärke, Höga Kusten, bidrar till det men även till 
attraktivitet för området och stolthet hos invånarna.  
Förslaget har diskuterats med ledningsgruppen, andra företrädare för 
kommunerna, presidiet och styrelsen.     

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-11-26 § 190 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-11-06  
Förslag till ägarkommunerna; nytt ägardirektiv för Höga kusten 
destinationsutveckling 2024-10-23           
______  
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§ 165 Dnr 2024-000242 1.1.1.1 

Eventuella inkomna frågor 
Inga frågor har inkommit till dagens sammanträde.  
______  
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§ 166 Dnr 2024-000006 1.1.1.1 

Avsägelser 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att bevilja avsägelse från Ruth Lusevikueno (MP) som ersättare i 
skolnämnden, 
att bevilja avsägelse från Carsten Brosjö (MP) som ledamot i skolnämnden,  
att bevilja avsägelse från Sabine Olsson Jonasson (MP) som nämndeman i 
Ångermanlands tingsrätt, 
att bevilja avsägelse från Martin Neldén (V) som ersättare i 
kommunfullmäktige och som ledamot i arbetslivsnämnden och 
att bevilja avsägelse från Åke Hamrin (V) som ledamot i 
kommunfullmäktige och som ledamot i kommunstyrelsen. 
 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Ruth Veronica Lusevikueno (MP) 2024-11-29 
Avsägelse från Lars Carsten Brosjö (MP) 2024-11-30 
Avsägelse från Sabine Olsson Jonasson (MP) 2024-11-30 
Avsägelse från Martin Neldén (V) 2024-12-12 
Avsägelse från Åke Hamrin (V) 2024-12-13 
 
______  
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§ 167 Dnr 2024-000007 1.1.1.1 

Valärenden 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att hos Länsstyrelsen begära att den som står närmast i ordning utses till 
ersättare i kommunfullmäktige efter Martin Neldén (V),  
att den som står närmast i ordning utses till ledamot i kommunfullmäktige 
efter Åke Hamrin (V), 
att välja Mzkin Chaikho (MP) som nämndeman vid Ångermanlands 
Tingsrätt efter Sabine Olsson Jonasson (MP), 
att välja Johan Appelblad (MP) som ersättare i skolnämnden efter Ruth 
Lusevikueno (MP), 
att välja Ruth Lusevikueno (MP) som ledamot i skolnämnden efter Carsten 
Brosjö (MP) och 
att välja Emil Karlsson (V) som ledamot i kommunstyrelsen efter Åke 
Hamrin (V). 

Beslutsunderlag 
Nomineringar från partierna      
______  
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§ 168 Dnr 2024-000009 1.1.1.1 

Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att lägga ärenden för kännedom till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
Rapport ej verkställda beslut tredje kvartalet 2024 
Kommunfullmäktiges verksamhetsplan 2025 
______  
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§ 169 Dnr 2024-000008 1.1.1.1 

Korta frågor - korta svar 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anse frågorna besvarade. 

Bakgrund 
Ulrika Sundgren (C) ställer en fråga om parkeringen vid simhallen till 
samhällsnämndens ordförande, Helena Elfvendal (MP). 
Frågan besvaras av Helena Elfvendal (MP). 
Christina Lindberg (C) ställer en fråga om när det planerade nya särskilda 
boendet beräknas vara klart. 
Frågan besvaras av Andreas Sjölander (S). 
Anders Bergqvist (V) ställer en fråga om hur mycket tid som lagts på 
Torsboda-projektet. 
Frågan besvaras av Andreas Sjölander (S). 
 
______  
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